
Protokół nr V/24 

z sesji Rady Miejskiej w Barcinie, 

która odbyła się 25 lipca 2024 r. 

w Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Barcinie 

 

 

Czas trwania obrad: 730 –  800 

Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Barcina (załącznik nr 1) - w trybie art. 20 

ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. 

Radni zostali powiadomieni o terminie posiedzenia (załącznik nr 2) otrzymując 

porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

Posiedzeniu przewodniczyła: Agnieszka Sulecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

 

 
 

Ad 1 i 2. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej witając wszystkich przybyłych na V sesję Rady 

Miejskiej dokonała jej otwarcia, po czym stwierdziła na podstawie listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, że w obradach uczestniczy 

15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania uchwał. 

 

Ad 3. 

 

 Następnie przystąpiono do ustalenia porządku obrad (załącznik nr 1).  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agnieszka Sulecka zgłosiła wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad 2 dodatkowych projektów uchwał: 

– w sprawie powołania doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie 

Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin"; 

- w sprawie powołania Przewodniczącego doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia 

wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy 

Barcin". 

 

Burmistrz Michał Pęziak wyraził zgodę na powyższą zmianę porządku obrad. 

 

Wobec braku głosów sprzeciwu, przystąpiono go głosowań: 

 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad V sesji projektu uchwały  

w sprawie powołania doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku 

o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin": 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 
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Wstrzymało się: 0 

Rada Miejska zmieniła porządek obrad (imienny wykaz głosowania radnych nad 

wnioskiem o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu); 

 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad V sesji projektu uchwały 

w sprawie powołania Przewodniczącego doraźnej Komisji do spraw 

rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu 

"Zasłużony dla Gminy Barcin": 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0 

Rada Miejska zmieniła porządek obrad (imienny wykaz głosowania radnych nad 

wnioskiem o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Po przyjęciu wniosków o zmianę porządku obrad, porządek obrad przedstawiał się 

następująco: 

 

1. Otwarcie.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Ustalenie porządku obrad.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie uchwalonym uchwałą 

Nr LXV/563/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 15 grudnia 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Barcin uchwalonej Uchwałą Nr LXV/564/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 

15 grudnia 2023 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej 

w ramach programu "Ciepłe Mieszkanie" realizowanego na terenie Gminy Barcin 

w latach 2024-2025. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII/549/2023 Rady Miejskiej 

w Barcinie z dnia 24 listopada 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/130/2019 Rady Miejskiej 

w Barcinie z dnia 22 listopada 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Barcin.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia 

wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy 

Barcin". 



3 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego doraźnej Komisji do 

spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu 

"Zasłużony dla Gminy Barcin". 

11. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 4.  

 

Po ustaleniu porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian 

w budżecie uchwalonym uchwałą Nr LXV/563/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 

15 grudnia 2023 r. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 6 do protokołu) przedstawiła 

skarbnik gminy Joanna Żmudzińska. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Prawa i Porządku Publicznego Bartłomiej Uszko 

oznajmił, że komisja jest za przyjęciem uchwały. 

 

Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie uchwalonym uchwałą Nr LXV/563/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 

15 grudnia 2023 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/30/2024 w sprawie zmian w budżecie 

uchwalonym uchwałą Nr LXV/563/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 15 grudnia 

2023 r. (załącznik Nr 8).  

 

Ad 5. 

 

Po dokonaniu zmian w budżecie przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego projektu 

uchwały – w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barcin 

uchwalonej Uchwałą Nr LXV/564/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 15 grudnia 

2023 roku. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 9 do protokołu) przedstawiła 

skarbnik gminy Joanna Żmudzińska. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Prawa i Porządku Publicznego Bartłomiej Uszko 

oznajmił, że komisja jest za przyjęciem uchwały. 
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Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barcin uchwalonej Uchwałą 

Nr LXV/564/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 15 grudnia 2023 roku stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/31/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Barcin uchwalonej Uchwałą Nr LXV/564/2023 Rady 

Miejskiej w Barcinie z dnia 15 grudnia 2023 roku (załącznik Nr 11).  

 

Ad 6. 

 

Po dokonaniu zmian w WPF przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowej w ramach programu "Ciepłe Mieszkanie" 

realizowanego na terenie Gminy Barcin w latach 2024-2025. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 12 do protokołu) przedstawił 

kierownik Referatu Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych Grzegorz Smoliński. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Prawa i Porządku Publicznego Bartłomiej Uszko 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowej w ramach programu "Ciepłe Mieszkanie" 

realizowanego na terenie Gminy Barcin w latach 2024-2025 stanowi załącznik nr 13 

do protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/32/2024 w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej w ramach programu "Ciepłe Mieszkanie" realizowanego na terenie 

Gminy Barcin w latach 2024-2025 (załącznik Nr 14).  

 

Ad 7. 

 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego projektu uchwały - w sprawie 

zmiany uchwały Nr LXIII/549/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 24 listopada 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 15 do protokołu) przedstawiła 

kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Ochrony Środowiska Eliza 

Graczyk. 

 

Radna Ewa Chęś: „Ja mam pytanie dotyczące przejęcia działek wzdłuż toru, bo jak 

sobie tam w geoportalu sprawdziłam, te barcińskie leżą wzdłuż toru, lewa i prawa 

strona. Dobrze ja to tam spojrzałam? I ja teraz mam pytanie takie natury, 

hipotetyczne oczywiście, zakładając, bo tego nie wiemy, jeśli nastąpiłoby 

przywrócenie transportu kolejowego, i towarowego, i osobowego w kierunku Żnin, 

dalej Damasławek, czy przejęcie tego gruntu nie ograniczy mieszkańcom dostępu 

do wejścia na perony, które powstaną?” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „Ale to będzie teren publiczny, więc dostęp będzie 

oczywiście…” 

 

Radna Ewa Chęś: „Czyli przejęcie tego gruntu nie spowoduje, jeśli np. przywróci się 

PKP…” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „Ale w jaki sposób miałoby to ograniczyć dostęp do 

peronu?” 

 

Radna Ewa Chęś: „Chodzi o to, ja teraz na dzień dzisiejszy nie wiem, jakie są zamiary 

co do tego, czy gmina to ogrodzi, tylko hipotetycznie zakładam.” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „Nie, nie będziemy grodzić, wart nie będziemy tam trzymać, 

tak że będzie można się poruszać.” 

 

Radna Ewa Chęś: „Oczywiście. A jeszcze wiem, że nie ma tej zgody co do terenu 

piechcińskiego. Mając na względzie zainteresowanie firmy Holcim odzyskaniem tego 

szeroko mówionego CO2 i transportu go taborem kolejowym. Wiem, że nie ma zgody 

jeszcze PKP, ale już tak przyszłościowo się, bo być może do tematu będziemy 

wracać, czy to wtedy nie ograniczy rozwoju tej firmy czy tam dołożenia jakiegoś 

taboru, bo nie wiem, na czym to też polega, czy to też nie będzie im przeszkadzać?” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „Ale torowisko nadal jest własnością PKP. My torów nie 

przejmujemy.” 

 

Radna Ewa Chęś: „Rozumiem, że na dzień dzisiejszy nie ma zgody, tak?” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „W ogóle my nie zabiegamy o przejęcie działek, na których 

jest torowisko.” 

 

Radna Ewa Chęś: „Ja wiem, ale obok? Bo na dzień dzisiejszy szeroko tam się mówi, że 

jeśliby Holcim chciało prowadzić ten transport swój towarowy, to brakuje, 
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wymagane jest dołożenie torów, tak ja to zrozumiałam z całej tej polityki, więc jeśli 

my przejmiemy to tam przy torowisku, to nie będzie możliwości.” 

 

Burmistrz Michał Pęziak: „Nie wiem nic na temat tego, żeby dokładać tory. Nie wiem 

skąd pani tę informację ma.” 

 

Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr LXIII/549/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 24 listopada 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/33/2024 w sprawie zmiany uchwały 

Nr LXIII/549/2023 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 24 listopada 2023 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (załącznik Nr 17).  

 

 

Ad 8. 

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XIII/130/2019 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 22 listopada 2019 r. w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Barcin. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 18 do protokołu) przedstawiła 

kierownik Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Agnieszka Antczak. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Krause oznajmił, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Ewa Chęś: „Obecna opłata na dzień dzisiejszy wynosi?” 

 

Kierownik Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Agnieszka Antczak: 

„Złotówkę.” 

 

Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 13 

Przeciw: 2 
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Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XIII/130/2019 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 22 listopada 2019 r. 

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Barcin stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/34/2024 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XIII/130/2019 Rady Miejskiej w Barcinie z dnia 22 listopada 2019 r. w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Barcin (załącznik Nr 20).  

 

 

Ad 9. 

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu 

"Zasłużony dla Gminy Barcin". 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 21 do protokołu) przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agnieszka Sulecka. Następnie zgodnie ze złożonymi 

pisemnymi deklaracjami przedstawiła propozycję składu osobowego komisji 

doraźnej i poddała pod głosowanie oddzielnie każdego kandydata. 

 

Imienne wykazy głosowań radnych nad powołaniem poszczególnych radnych do 

składu komisji doraźnej stanowią załączniki nr 22 - 24 do protokołu. 

 

Po zakończeniu głosowań nad poszczególnymi kandydaturami, z uwagi na brak 

uwag do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0  

Wstrzymało się: 0 

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie powołania 

doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu Wiesławowi 

Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin" stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/35/2024 w sprawie powołania doraźnej Komisji 

do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu 

"Zasłużony dla Gminy Barcin" (załącznik Nr 26).  

 

Po podjęciu uchwały przewodnicząca obrad zarządziła 5-min. przerwę, by 

powołana doraźna komisja mogła się zebrać i wyłonić kandydata na 

przewodniczącego komisji. 



8 

 

Ad 10. 

 

Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

powołania Przewodniczącego doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku 

o nadanie Panu Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin". 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 27 do protokołu) przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agnieszka Sulecka.   

 

Radny Bartłomiej Uszko przedstawił wniosek doraźnej komisji o powołanie na 

przewodniczącego tej komisji radnego Rafała Rydlewskiego.  

 

Z uwagi na brak wniosków do projektu uchwały przewodnicząca obrad poddała go 

pod głosowanie: 

Głosowało 15 radnych: 

Za: 15 

Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0  

Imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu 

Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin" stanowi załącznik nr 28 

do protokołu. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr V/36/2024 w sprawie powołania 

Przewodniczącego doraźnej Komisji do spraw rozpatrzenia wniosku o nadanie Panu 

Wiesławowi Wollandtowi tytułu "Zasłużony dla Gminy Barcin" (załącznik Nr 29).  

 

 

Ad 11. 

 

Po wyczerpaniu ustalonego porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 

zamknęła V sesję Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:                                                                      Posiedzeniu przewodniczyła: 

 

 

 
Przemysław Jessa                                                             Przewodnicząca Rady Miejskiej      

Inspektor ds. obsługi Rady                                                           Agnieszka Sulecka 

 


